
     Protokół  Nr  IX/07 
    z sesji Rady Miejskiej w Darłowie  
          z dnia 12 września 2007 r.  
 
 Posiedzenie otworzył i  prowadził  Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Darłowie Z. 
Grosz, który serdecznie przywitał obecnych a następnie na podstawie listy obecności 
stwierdził kworum  Rady  upoważniające  do  prowadzenia  obrad  i  podejmowania 
prawomocnych uchwał. Listy obecności stanowią zał. nr 1 i 2 do niniejszego protokołu.  
Zawiadomienie o sesji – zał. nr 3.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił się do Rady o zmianę porządku obrad IX sesji poprzez 
wprowadzeni punktu 25A – Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Pana Bogdana Sajko ze 
składu Komisji Edukacji, Kultury i Turystyki /Druk nr 21/. 
 
Innych propozycji nie zgłoszono. 
Rada Miejska przy 15 głosach „za” /jednogłośnie/ zmieniła porządek sesji, który po zmianach  
przedstawia się następująco: 
 
Porządek obrad : 

1. Sprawy organizacyjne : 
- otwarcie sesji i stwierdzenie kworum,  
- propozycje zmiany porządku obrad , 
- zatwierdzenie protokołu sesji  z dnia 19 czerwca   2007 r.                                 
2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. 
3. Trybuna Obywatelska: 
       - wnioski Zarządów Osiedli, 
       - wnioski mieszkańców. 
4. Interpelacje. 
5. Zapytania Radnych. 
6. Przygotowanie szkół do roku szkolnego 2007/2008  /Druk nr 1/. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia pomocy zdrowotnej dla nauczycieli/Druk nr 2/ 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy – Miasto Darłowo na rok 2007 
      /Druk nr 3/. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i 

szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących uchwale budżetowej 
/Druk nr 4./ 

10. Podjęcie uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom nie 
zaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działającym w celu osiągnięcia 
zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, sposobu ich rozliczania 
oraz kontroli wykonywania zadań zleconych /Druk nr 5/. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia liczby nowych licencji na wykonywanie 
transportu drogowego taksówką przeznaczonych do wydania w 2008 roku /Druk nr 6/. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na 
ławników sądów powszechnych /Druk nr 7/. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Straży Miejskiej w Darłowie /Druk 
nr 8/. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji uchwały Nr 
LII/500/06 Rady Miejskiej w Darłowie z dnia 5 października 2006 r. w sprawie 



określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz 
ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata /Druk nr 9/. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 
lokali użytkowych stanowiących własność Miasta Darłowo /Druk nr 10/. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla jednostki strukturalnej B – Darłówko 
Zachodnie położonej na obszarze gminy – Miasto Darłowo /Druk nr 11/. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla jednostki strukturalnej C – Darłówko 
Wschodnie położonej na obszarze gminy – Miasto Darłowo /Druk nr 12/. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji lokalnych z mieszkańcami 
Osiedla Nr 2 w Darłowie /Druk nr 13/. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VIII/90/07 Rady Miejskiej w 
Darłowie z dnia 19 czerwca 2007 roku w sprawie przyznania dotacji na 
dofinansowanie nakładów koniecznych na prace konserwatorskie, restauratorskie i 
roboty budowlane dotyczące zabytków /Druk nr  14/. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie nakładów 
koniecznych na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dotyczące 
zabytków /Druk nr 15/. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania  dotacji na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane dotyczące zabytków /Druk nr 16/. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia ulicy Północnej w Darłowie /Druk nr 17/. 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi gminnej ul. Jana Pawła II, 

ul. Północnej, ul. Kapitańskiej, ul.Dębowej /Druk nr 18/. 
24. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej i o wyłączenie 

działki z pasa drogi przy ulicy Conrada /Druk nr 19/. 
25. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia  do kategorii drogi gminnej ul. Długiej, ul. 

Mickiewicza, ul. Władysława IV, ul. Rzemieślniczej, ul. Kościelnej  /Druk nr  20/. 
25A. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Pana Bogdana Sajko ze składu Komisji 
Edukacji,Kultury i Turystyki /Druk nr 21/. 

      26. Odpowiedzi na interpelacje. 
      27. Zamknięcie sesji.  
 
 
 

- zatwierdzenie protokołu sesji  z dnia 19 czerwca   2007 r.   
 
Przewodniczący Rady : poinformował obecnych, że uwag do protokołu nie zgłoszono.  
Rada Miejska przy 15 głosach „za”  zatwierdziła protokół  VIII sesji Rady Miejskiej w dniu 
19 czerwca 2007 r.  
                          

2. Sprawozdanie  Burmistrza Miasta z działań podejmowanych w okresie między 
sesjami. 

Referat Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej (18.06.2007 r. - 06.09.2007 r.) 
 

Ulice i drogi wewnętrzne 
 1.  Wykonano prace związane z bieżącym utrzymaniem oznakowania pionowego i 

poziomego na ulicach miasta Darłowa. Prace były realizowane przez firmę „ZNAK-POL”  
s. c. ze Szczecinka, na kwotę 63.930,13 zł (w tym drogi powiatowe 34.603,73 zł, drogi 
gminne 29.326,40 zł) 



2.  Zakupiono ławki i kosze uliczne od: 
• KOMSERWIS  z Karniowic (ławki BRNO 20szt., kosze BRNO 20szt.) – 

zamontowane w ul. Jana Pawła II,  
• EKO-AVAL z Rekowa Górnego (kosze uliczne 10szt.) – postawiono w ul. W 

ladysława IV,  
• SKATOM z Dobrzan (kosze uliczne 50 szt.) ulice Darłowa,  
• UNIKOM STENZEL z Koszalina (ławki SABA 20szt. – uzupełnienie na ulicach oraz 

wymiana zdewastowanych, kosze uchylne 5szt. – zamontowano na wyspie  
       łososiowej), za ogólną kwotę 55.130,40 zł  

3.  Wykonano prace związane z wymianą kostki brukowej na dwa ciągi z płyt kamiennych 
szerokości 1,0m na ul. Powstańców Warszawskich w Darłowie pomiędzy ul. Morską a 
mostem na rzece Wieprzy. Prace były realizowane zgodnie z trzyletnią umową na bieżące 
utrzymanie z dnia 15.07.2004r. przez Przedsiębiorstwo Drogowe „DROBET” ze Sławna, 
na kwotę 150.000,01 zł 

4.  Wykonano prace remontowe nawierzchni dojazdu do garaży oraz parkingu na terenie 
zielonym przy bloku ul. Morska 85-89 w Darłowie. Prace były realizowane przez Firmę 
Wielobranżową Wacław Wysocki z Darłowa, na kwotę 44.270,00 zł 

5.  Trwają prace związane z remontem polegającym na ułożeniem dwóch rzędów płyt Yomb 
na podsypce piaskowej. Prace realizowane są zgodnie z trzyletnią umową na bieżące 
utrzymanie z dnia 15.07.2004r. przez Przedsiębiorstwo Drogowe „DROBET” ze Sławna 
na kwotę 230.000,00 zł. 

6.  Wykonano prace remontowe zlokalizowane w ciągu komunikacyjnym przy 
ul. Wieniawskiego w Darłowie. Prace były realizowane przez Przedsiębiorstwo 
Inżynieryjno - Budowlane INSBUD z Bonina, na kwotę 16.450,00 zł 

7.  Trwają prace związane z kruszeniem gruzu realizowane przez Przedsiębiorstwo 
Transportowo Handlowe LEWAR ze Słowina. Do dnia dzisiejszego skruszono 410 ton 
gruzu na kwotę 10.000,00 zł 

8.  Wykonano prace remontowe związane z remontem nawierzchni chodnika przy ul. M. C. 
Skłodowskiej na odcinku od skrzyżowania z ul. Podzamcze do skrzyżowania z ul. O. D. 
Tynieckiego. Prace były realizowane przez Przedsiębiorstwo Drogowe „DROBET” ze 
Sławna, na podstawie porozumienia z Zachodniopomorskim Zarządem Dróg 
Wojewódzkich w Koszalinie z dnia 20 czerwca 2007r. – udział Miasta na kwotę 
69.938,81 zł. 

9.  Wykonano prace remontowe studzienki na ul. Rynkowej. Prace były realizowane przez 
Zakład Inżynieryjno Budowlany Franciszek Dorosiński z Darłowa, na kwotę 7.300,00 zł 

10. Po rozstrzygnięciu przetargu nieograniczonego na remont nawierzchni przy ul. 
Karłowicza 4 w Darłowie podpisano umowę z Zakład Inżynieryjno Budowlany 
Franciszek Dorosiński z Darłowa. Prace wykonano na kwotę 116.822,64 zł. 

11.  W dniu 27 lipca 2007r odbył się przetarg nieograniczony na utrzymanie bieżące, 
konserwację i remonty dróg publicznych będące w zarządzie Urzędu Miejskiego w 
Darłowie. Po rozstrzygnięciu postępowania podpisano umowę z Przedsiębiorstwem 
Drogowym „DROBET” ze Sławna. Umowę zawarto na okres 1 roku, przewidziana kwota 
na remonty 700.000,00 zł 

12. Trwają prace remontowe ławek. Prace są realizowane przez Firmę Wielobranżową 
Wacław Wysocki z Darłowa, na kwotę 2.150, 00 zł 

13. Trwają prace remontowe chodnika przy ul. Żeromskiego w Darłowie, schodów i obudowy 
pomnika na Placu Piłsudskiego. Prace są realizowane przez Przedsiębiorstwo 
Inżynieryjno - Budowlane INSBUD z Bonina, na kwotę 18.572,22 zł 

14. Trwają prace remontowe chodnika pomiędzy ul. O. D. Tynieckiego i ul. Św. Gertrudy 
w Darłowie. Prace są realizowane przez Firmę Wielobranżową Wacław Wysocki z 



Darłowa, na kwotę 9.800,00 zł 
15. Trwają prace remontowe chodnika i odwodnienia terenu zielonego przy ul. Królowej 

Jadwigi w Darłowie. Prace są realizowane przez Firmę Wielobranżową Wacław Wysocki 
z Darłowa, na kwotę 36 000zł 

16. Trwają prace związane z koszeniem trawników w pasie drogowym realizowane przez 
Przedsiębiorstwo Usługowo - Handlowe „Ład” ze Słupska,  

 
Oświetlenie 

Spółka ZOD „Północ” na mocy  Porozumienia z gminą Miasto Darłowo z dnia 24 maja 2007 
wykonała na własny koszt ( strony przyjęły 24- miesięczny okres amortyzacji, który będzie 
obowiązywał od 1.11.2007 r. do 31.10.2009 r.) w miesiącu lipcu  b.r.   dobudowę  4  szt.  
punktów oświetlenia drogowego przy ul. Reymonta. 
  

Ochrona środowiska 
1. Podpisane zostały porozumienia ze Wspólnotami Mieszkaniowymi Nieruchomości przy 
    ul. Kr. Jadwigi 6 i przy ul. Powstańców Warszawskich 63 w sprawie likwidacji  
    zbiorników bezodpływowych oraz budowy przyłączy kanalizacyjnych. Szacowany   
    koszt prac to 40.000,00 zł. 
2. W trakcie przygotowywane jest porozumienie ze Wspólnotami Mieszkaniowymi  
    Nieruchomości przy ul. Pocztowej 7 i przy ul. Morskiej 10 na wykonanie prac związanych  
    z likwidacją zbiornika bezodpływowego i budową przyłącza kanalizacyjnego. 
3. Z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej zakupiono nagrody dla  
    działkowców za kwotę 1.200,00 zł. 
4. W związku z dużym zainteresowaniem mieszkańców miasta sprawą lokalizacji stacji  
    przeładunkowej odpadów komunalnych na terenie byłej kotłowni rejonowej przy ul. 
    Chopina w Darłowie, Dyrektor Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej Sp.  
    z o.o. w Darłowie zorganizował wyjazdową wizję lokalną dla radnych Rady Miejskiej,  
    przewodniczących Zarządów Osiedli oraz członków Ekologicznego Klubu Obywatelskiego 
    „CZUWANIE” do miejscowości Śrem, w której znajduje się punkt przeładunkowy 
    odpadów komunalnych. Uczestnicy wyjazdowej wizji wyrazili pozytywne opinie o  
    planowanej inwestycji. Na podstawie ich opinii Komisja Planowania, Rozwoju i  
    Gospodarki Morskiej Rady Miejskiej w Darłowie pozytywnie zaopiniowała realizację  
    inwestycji stacji przeładunkowej odpadów komunalnych przy ul. Chopina w Darłowie. 
5. Została podpisana umowa z firmą Barancewicz Danuta – Usługi Melioracyjne Sinczyca 13 
    na renowację rowów melioracyjnych. Zgodnie z umową zostanie mechaniczne odmulone 
    3.480 mb rowów melioracyjnych. Koszt zamówienia wynosi brutto 40.000,00 zł. Prace  
    zostaną wykonane do 20.09.2007 r.  
 

Prace społecznie użyteczne 
1. Gmina podpisała w dniu 25.04.2007 r. ze Starostą Sławieńskim porozumienie na  
    zorganizowanie prac społecznie użytecznych dla osób bezrobotnych bez prawa do zasiłku 
    w okresie od  7 maja br.-14.09.2007 r. 
     - grupa  20 osobowa pracuje przy usuwaniu śmieci w miejscach użyteczności publicznej 
    (w parkach , skwerach , placach ) na terenie miasta Darłowa w/w okresie bezrobotni  
     będą wykonywać prace porządkowe przez 3 800 godzin (1 osoba - 10 godzin   
     tygodniowo). Stawka godzinowa – 6,20 ( refundacja ze środków Funduszu Pracy 60%  
     minimalnej kwoty świadczenia przysługującego bezrobotnemu). 
2. Gmina podpisała w dniu 8.06.2007  ze Starostą Sławieńskim. porozumienie na  
    zorganizowanie prac społecznie użytecznych dla 6 osób j. w.  w okresie od  11.06. –  
    15.09.2007. Grupa  6 osobowa pracuje przy usuwaniu śmieci na plażach i wydmach 



    w/w okresie bezrobotni będą  wykonywać prace porządkowe przez 840 godzin 
    (1 osoba – 10 godzin tygodniowo) 
  
    Obecnie trwają przygotowania adm. ( w dniu 03.09.2007 r. Gmina złożyła wniosek 
    o organizację prac społecznie użytecznych)  dla 10-osób  
    (osób będących osobami bezrobotnymi bez prawa do zasiłku korzystającymi ze świadczeń 
    z pomocy społecznej) w okresie od 17.09.-28.12.2007 r. 
    Planowana liczba godzin wykonywanych w/w prac- ogółem w okresie j. w. 1500 godzin 
3. Gmina  zawarła 2 umowy zlecenie na prace interwencyjne w okresie 
    od 1.07. –31.07.2007 oraz w okresie  od 1.08.-31.08.2007 r.- dla dwóch pracowników. 
    W ramach prac interwencyjnych na bieżąco wykaszano trawy z terenów zielonych (przy  
    budynkach należących do WM, w których Miasto posiada udziały)gminy Miasta  Darłowo 
    nie objętych umową  z firmą ŁAD. 

Zieleń miejska 
1. Zrealizowany został projekt zagospodarowania Pl. Piłsudskiego zlokalizowanego przy ul.  
    Wojska Polskiego w Darłowie polegający na:.  
    a) remoncie  nawierzchni placu o powierzchni 1 579,34 m² - wymiana płyt betonowych  
       na „starodruk”. 
   Prace realizowane  były na podstawie umów przez Przedsiębiorstwo Inżynieryjno-   
   Budowlane „INSBUD” z Bonina, które wygrało przetarg nieograniczony zgodnie z ustawą 
   Prawo Zamówień Publicznych. Łączny koszt robót wyniósł 202 745,11 zł brutto. 

a) renowacja terenów zieleni o powierzchni 1 566,06 m²  
- nasadzenia drzew, krzewów i bylin wg projektu 
- założenie trawnika z rolki i z siewu 
- oczyszczenie nawierzchni pomnika  
- założenie automatycznego nawodnienia 

   Prace realizowane  były na podstawie umów przez firmę Projektowanie i Urządzanie  
   Ogrodów „Twój Ogród” z Koszalina. Łączny koszt prac wyniósł:62 050,00 zł brutto 
   c) uzupełnienie placu elementami małej architektury 

- wymiana i uzupełnienie ławek (12 szt.) i koszy (10 szt.) 
   d) instalacja urządzenia do odstraszania ptaków za pomocą fal dźwiękowych - Bird Gard  
      Pro Plus,   
2.  Zagospodarowano tereny zieleni miejskiej o łącznej powierzchni 2 600,00 m² przy:  

-  skrzyżowaniu ul. Skłodowskiej z ul. Rynkową, przy ul. Spokojnej, ul. Morskiej i ul. 
Kowalskiej. Prace polegały na usunięciu wierzchniej warstwy gleby wraz z darnią, 
uzupełnieniem ziemią urodzajną i przygotowaniem podłoża  do siewu i wysianiem trawy.   

     Prace wykonywane były na podstawie  zlecenia przez Przedsiębiorstwo Usługowo   
     Handlowe „Ład” ze Słupska. 
     Koszt założenia trawników wyniósł 28 700,00 zł brutto. 
3.  Założenie kwietnika wzdłuż ul. Chopina o powierzchni 900 m².  
     Prace polegały na usunięciu wierzchniej warstwy gleby, uzupełnieniu podłoża ziemią  
     urodzajną, zasianiu trawy i posadzeniu kwiatów.  
     Prace wykonywane były na podstawie zlecenia przez Przedsiębiorstwo Usługowo  
     Handlowe „Ład” ze Słupska. Koszt powyższych prac wyniósł 6 000,00 zł.  
4.  Pielęgnacja terenów zieleni miejskiej  

Prace obejmowały: 
- usuwanie drzew martwych, zagrażających oraz wiatrołomów 
- cięcia sanitarne i korekcyjne drzew i krzewów 
- odchwaszczanie rabat kwiatowych i krzewów 
- koszenie trawników o łącznej powierzchni 77 000 m² 



- wykaszanie trawy w lasach pzy ul. Morskiej, ul. Zwycięstwa, ul. Słowiańskiej, ul. 
Parkowej o łącznej powierzchni 115 503,00 m². 

      Prace wykonywane były na podstawie umowy przez Przedsiębiorstwo Usługowo   
      Handlowe „Ład” ze Słupska. Koszt powyższych prac wyniósł 47 311,66 zł brutto. 

Dodatkowo pielęgnowany był skwer przy ul. Conrada na podstawie zleceń przez MPGK 
na łączna kwotę 17 000, 00 zł. 

5.  Zwalczanie szkodnika Kasztanowców białych - szrotówka kasztanowcowiaczka. 
- założono opaski lepowe wraz z dyspenserami feromonowymi na 50 drzew przy ul. 
Wojska Polskiego, ul. Żeromskiego i ul. Oj. Damiana Tynieckiego.  
Koszt ochrony drzew wyniósł: 3 500, 00 zł. Opaski lepowe zakładane były przez 
pracowników w ramach prac społecznie-użytecznych. 
W okresie jesiennym planowane jest dalsze zwalczanie mechaniczne szkodnika poprzez 
grabienie i palenie opadłych liści przez pracowników w ramach prac społecznie – 
użytecznych. 

6.  Wydawanie decyzji w sprawie wycinki drzew. 
Łącznie rozpatrzono 47 podań. Za każde wycięte drzewo nakładany jest obowiązek 
posadzenia 4 drzewek. Drzewka są palikowane i pielęgnowane przez pracowników w 
ramach prac społecznie-użytecznych. 

7.  Przeprowadzono inwentaryzację drzew i krzewów w parku za Szkołą Morska. Łącznie 
     zinwentaryzowano 232 drzewa i krzewy. W najbliższym czasie będzie dokończona  
     inwentaryzacja drzew w parku Eryka. Prace te związane są z przygotowywaniem  
     koncepcji a później projektu kompleksowego zagospodarowania bądź rekultywacji  
     terenów zielonych w Naszym Mieście. 

 
Referat Integracji Europejskiej i Inwestycji 
 
1. Trwają prace związane z „Przebudową dróg wewnętrznych w granicach dolnej części 
     rybackiego portu Darłowo”, których wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Robót 
     Inżynieryjnych i Budowlanych „Infrabud” z Koszalina. 
2. Trwają prace związane z „Przebudową dróg wewnętrznych rybackiego portu Darłowo (etap 
     II) wraz z zagospodarowaniem terenu Centrum Pierwszej Sprzedaży Ryb w Darłowie”, 
     których wykonawcą jest Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjno – Drogowych „Krężel” z 
     Kobylnicy. 
3. W dniu 15 czerwca br. zakończone zostały prace związane z budową boiska 
    wielofunkcyjnego, których głównym wykonawcą było Konsorcjum Gardenia Sport Sp.  
    o.o. Warszawa oraz PANPRO SPORT s.c. Warszawa. 
4. W dniu 18 czerwca br. zakończone zostały związane „Powierzchniowym utrwaleniem 
    nawierzchni ulicy Reymonta w Darłowie”, których wykonawcą była firma „SALDROG” 
    Sp. z o.o. ze Stargardu Szczecińskiego.  
5. W dniu 30 czerwca br. zakończone zostały prace związane z „Przebudową ciągu 
    komunikacyjnego łączącego ul. M. C. Skłodowskiej z ul. Wieniawskiego 
    w Darłowie”, których wykonawcą była firma „INSBUD” z Bonina. 
 
6. 17 lipca rozstrzygnięty został przetarg na przeprowadzenie prac związanych 
    z „Rozbudową budynku gospodarczego, wolnostojącego (komórki lokatorskie) 
    w Darłowie”. Obecnie trwają prace związane z realizacją niniejszego zadania, których 
    wykonawcą jest Zakład Ogólnobudowlany Pana Ireneusza Olszewskiego ze Sławna. 
7. W dniu 29 sierpnia br. ogłoszone zostały przetargi nieograniczone na przeprowadzenie prac 
    związanych z: 
    a)  Wymianą kotłów gazowych w Zespole Szkół im. Stefana Żeromskiego 



         w Darłowie”, termin przetargu – 21 września 2007r., godz. 11:00, 
    b) Termomodernizacją budynków Gimnazjum Miejskiego w Darłowie przy 
         ul. Franciszkańskiej 2”, termin przetargu – 24 września 2007r., godz. 11:00, 
    c)  „Termomodernizacją budynku Zespołu Szkół im. Stefana Żeromskiego  
         w Darłowie przy ul. Chopina 4”, termin przetargu – 25 września b.r., godz. 11:00, 
    d)  „Termomodernizacją budynku Przedszkola Nr 1 w Darłowie”, termin przetargu –  
         2  września b.r., godz. 11:00, 
     e) „Termomodernizacją budynków Przedszkola Nr 2 w Darłowie”, termin przetargu –  
          27 września b.r., godz. 11:00. 
8)  31 sierpnia b.r. ogłoszone zostały przetargi nieograniczone na: 
      a) „Termomodernizację budynku Zespołu Szkół w Darłowie przy ul. Zwycięstwa 1”, 
           termin przetargu – 28 września b.r., godz. 11:00, 
      b) „Termomodernizację budynku Szkoły Podstawowej Nr 3 w Darłowie”, termin 

         przetargu 1 października b.r., godz. 11:00, 
      c) „Termomodernizację budynku Przedszkola Nr 3 w Darłowie”, termin przetargu –  
           2 października b.r., godz. 11:00. 
9) W dniu 3 września b.r. udzielone zostały zamówienia na realizację niżej wymienionych 
     zadań: 
     a) „Budowa drogi technologicznej z płyt żelbetonowych na ul. Ks. Jerzego Popiełuszki”,  
         której wykonawcą jest Zakład Inżynieryjno – Budowlany Pana Franciszka  
         Domosińskiego z Darłowa; koszt inwestycji wyniesie 67.493,72zł, 
     b) „Pełnienie funkcji inspektora nadzoru inwestorskiego podczas realizacji zadania p.n. 
          Budowa drogi technologicznej z płyt żelbetonowych na  
          ul. Ks. Jerzego Popiełuszki” Przedsiębiorstwu Usługowo – Produkcyjnemu  
          „EKOBUD” z Koszalina; wynagrodzenie inspektora nadzoru ustalone zostało na kwotę  
         1.400,00zł. 
 
Referat Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 
 
Od ostatniej Sesji Rady Miejskiej  zbyto mienie komunalne : 
 
1. Sprzedano  5   nieruchomości niezabudowanych 
-ul. Wiosenna 7  – 1021 m2 – 59.290,00  zł 
-ul. Wiosenna 1 – 958 m2 – 53.740,00 zł 
-ul. Letnia 7   - 975 m2  - 53.030,00 zł 
-ul. Północna 7 – 1964 m2 - 361.500,00 zł 
-ul. Wyszyńskiego 8 - 1273 m2 – 78.760,00 zł 
-ul. Wiejska 9 – 15039 m2 – 5.005,00 zł /CARITAS/ 
-ul. Okrężna 27 – 229 m2 – 50.500,00 zł 
 
2. Sprzedano   7  lokali mieszkalnych a mianowicie: 
- ul. Morska 75/8 
- ul. Bogusława X 15/12 
- ul. Kr. Jadwigi 18/25 
- ul. Pocztowa 4/5 
- ul. Podzamcze 4/1   
- ul. Hanki Sawickiej 7c/9 
- ul. Wyspiańskiego 5/125 
- ul. Żeromskiego 55/1 
- ul. Podzamcze 4/14 – akt notarialny zawarto 4 września br. 



- ul. H. Sawickiej 7c/4– akt notarialny zawarto 4 września br. 
- ul. Chopina 1/4– akt notarialny zawarto 4 września br. 
- ul. E. Plater 14/2– akt notarialny zawarto 4 września br. 
- ul. Karłowicza 4D/9– akt notarialny zawarto 4 września br. 
 
3. Sprzedano  10 nieruchomości na polepszenie warunków posiadanej nieruchomości: 
- ul. Słowackiego 15 – 65 m2, - 32.217,00 zł 
- ul. Słowackiego 19 – 66 m2 – 32.570,00 zł 
- ul. Plażowa 5a,5b,5c każda po 55 m2 – 60.646,00 zł 
- ul. Plażowa 9 – 117 m2 – 31.885,00 zł 
- ul. Plażowa 11 – 163 m2 – 42.310,00 zł 
- ul. Fiodorowa 7 - 77 m2 – 5.078,00 zł 
- ul. Zygmunta III Wazy – 24 m2 – 21.960,00 zł 
- ul. Młyńska 9 – 31 m2 – 4.675,00 zł 
 
W dniu 15 czerwca b.r. rozstrzygnięto przetargi w wyniku których wyłoniono nabywców na 
nieruchomości  przy ulicy: 
- ul. Letnia 3 -  80.080,00 zł – akt notarialny zawarto 5 września br. 
- ul. Wiosenna 1 – 53.740,00 zł 
Brak było chętnych na ul. Karłowicza 6 i ul. Wybickiego 1. 
 
W dniu 6 lipca b.r.  przeprowadzono przetarg w wyniku którego wyłoniono nabywców na  
nieruchomość przy ulicy - Okrężna 27 – 50.500,00 zł 
Natomiast na ul. Zacisze 2 była wpłata wadium, jednakże zainteresowany odstąpił od 
licytacji. 
 
Na wyznaczone przetargi na  12 lipca b.r. na nieruchomości przy ul. Karłowicza 8,                  
ul. Wybickiego 3, ul. Żeromskiego 42  - brak było zainteresowania nabyciem. 
Wyłoniono nabywcę na ul. Zacisze 6 – 77.000,00 zł 
 
W dniu 20 sierpnia  b.r. przeprowadzono 4 przetargi, w wyniku których wyłoniono 
nabywców na  działkę: 
- ul. Letnia 5  –  66.080,00 zł 
- ul. Wyszyńskiego  6 – 94.150,00 zł 
- ul. Wybickiego 5 – 45.450,00 zł 
 
W dniu 24 sierpnia przeprowadzono 4 przetargi w wyniku których wyłoniono nabywców na  
nieruchomości niezabudowane przy ulicach: 
- ul. Wybickiego 7  za – 79.200,00 zł 
- ul. Żeromskiego 42 – 43.000,00 zł 
- ul. Zacisze 2 – 48.000,00 zł 
 
Nie wyłoniono nabywcy na działkę przy ul. Karłowicza  8a  z uwagi na brak zainteresowania 
nabyciem tej nieruchomości. 
 
Referat  Oświaty i Spraw Społecznych 
 
1. Wg zasad określonych Uchwałą Nr VIII/87/07 Rady Miejskiej w Darłowie w sprawie  
    ustalenia Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 
   zamieszkałych na terenie Miasta Darłowa  rozpoczęliśmy IV edycję pomocy materialnej dla 



   uczniów, finansowanej z dotacji z budżetu państwa.  
2. Informuję, że MOPS w Darłowie  od 25 czerwca 2007 r. do  07 września 2007 r.  
    rozprowadził z Banku Żywności w ramach programu „Dostarczanie Żywności Najuboższej  
   Ludności Unii Europejskiej” następujące towary: 
   - mleko      – 14 400 l. 
   - mąka        –  4 400 kg. 
   - makaron   –  5 520 kg. 
   - cukier       –  2 400 kg. 
   - kasza         –  4 320 kg. 
   - ser żółty       – 539 kg. 
   - ser topiony   – 743 kg. 
   - płatki kukurydziane – 280 kg. 
 
Informacja o ocenach i rankingach: 
- ranking „Gazety Prawnej”, Banku Gospodarstwa Krajowego, Ministerstwa Rozwoju  
   Regionalnego na „Europejska Gmina, Europejskie Miasto” – wyróżnienie, 
 
- ranking „Rzeczypospolita” na skuteczne pozyskiwanie pieniędzy unijnych - 2 miejsce w 
   kraju (w swojej kategorii), 
 
-  prestiżowy ranking „Samorządy 2007” organizowany przez „Rzeczypospolitą”- 19 miejsce 
   w kraju – drugie w zachodniopomorskim. 
 
 
 

3. Trybuna Obywatelska: 
       - wnioski Zarządów Osiedli 
Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 2  Elżbieta Wójcik : przedstawiła wnioski Zarządu 
Osiedla Nr 2 : 
1/ wykonanie podestu betonowego pod kontener na śmieci – podest pozwoli na 
    utrzymanie czystości wokół śmietnika - blok nr 6 ul. Rynkowa, 
2/ usunięcie z parkingu przy ul. Rynkowej 6 szlaki i utwardzenie parkingu tłuczniem,  
3/ likwidacja piaskownicy między blokami 4 a 6  - w związku z jej złym stanem 
    technicznym, piaskownica ma uszkodzona obudowę, brak desek, z piaskownicy w 
    większości korzystają  psy i koty, 
4/ dokonać ponownej naprawy zasypanego szamba przy ul. Rynkowej 6 na skutek 
    opadów, które w okresie letnim były bardzo  obfite nastąpiło zapadnięcie się ziemi , 
    powstało wgłębienie, zapadły się posadzone kwiaty, 
5/ przy ulicy Chopina i Karłowicza dokonać zmian lokalizacji znajdujących się tam 
    pojemników na szkło i plastiki – te pojemniki stoją na samym rogu, nawet jak się ktoś 
    zatrzyma, to kierujący może nie zauważyć, poza tym często wokół tych pojemników 
    znajdują się plastikowe opakowania, bo w którymś momencie nie mieszczą się  
    i  wygląda to nieestetycznie. 
 
       - wnioski mieszkańców.  
 
Pan E. Wójcik:  stwierdził, że przystępując do prac na w parku  zapytano mnie czy 
można ten obelisk przesunąć, powiedziałem, że nie, że  tam jest wkopany akt erekcyjny i 
on tam musi być , powiedziano mi, że kamień będzie zdjęty, postument pod tym 
kamieniem będzie piękniejszy, zgodziłem się , kto nie chciałby żeby było pięknie. I co się 



okazało, że nie tylko nie zrobiono tego ale te 2 kamienie granity zostały usunięte , stoją na 
boku, nie postawiono na miejscu tam gdzie one były. Wykopano 4 świerki, owszem jeden 
był chory, co najgorsze, chyba 7 lat temu uroczyście był posadzony dąb. Dąb został 
usunięty po 7 latach, jeszcze na wiosnę  miał pąki,  teraz jak rozmawiałem z Panem, to 
mówi on był chory, suchy. Nie wierzę w to, to jak był suchy to go czymś podlano, że on 
usechł. Proszę się ustosunkować do tego, jak się pamiątki niszczy a się chwali innymi 
rzeczami to jest bardzo źle. 
P. J.Skórski: nawiązał do minionego sezonu. Zauważył, że droga od Dąbek była 
zakorkowana aż prawie do Bobolina, droga od Darłówka Zachodniego była zakorkowana 
aż do mostu na rz. Grabowej, ulica Morska była zakorkowana aż do Domu Dziecka. Nie 
zdążyłem jeszcze zobaczyć tej drogi do Ustki. Najmniejszy korek był na drodze jak się 
jechało od Krup, a na ulicy z Karwic – samochody była aż do samego Ruska. Koniecznie 
musimy budować jakieś obwodnice i ronda, wczasowicze  bardzo narzekali na tę sytuację 
P.S.Balcerzak: chciałbym zwrócić te kilka słów do Burmistrza, sprawozdanie, które 
usłyszeliśmy przed chwileczką pięknie brzmiało ale chciałbym powiedzieć tak, kto 
mieczem wojuje od miecza ginie, na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej będziecie  Państwo 
przyjmowali uchwałę dot. zmian w planie zagospodarowania przestrzennego miasta dla 
obszaru C, plan ten został uchwalony w tym roku, w zeszłym roku brałem udział w 
pracach nad tym planem. Interesowała mnie oczywiście  najbardziej, chociaż nie tylko, ale 
najbardziej działka będąca moją własnością. Jest to działka  dwuhektarowa, 
powiedziałbym w centrum miasta, chociaż nie zgadza się z tym Pan Burmistrz , położona 
na rzeką przy ulicy Morskiej. W planach wcześniejszych miasto zamierzało na części 
mojego terenu przyległego  do rzeki wykonać inwestycję miejską. Na te plany nie 
zgadzałem się i przez wiele miesięcy prowadziłem rozmowy konsultacje, zarówno z 
Panem Burmistrzem jak i Komisją Planowania Przestrzennego Miasta. Wydawało mi się, 
że w wyniku tych rozmów w październiku ostatecznie osiągnęliśmy pewien consensus. 
Jego potwierdzeniem był dla mnie wydruk jaki otrzymałem z Urzędu Miasta z założeń do 
planu zagospodarowania przestrzennego dla tego obszaru, który potwierdzał wszystkie te 
uzgodnienia wcześniejsze, może  nie wszystkie ale w większości satysfakcjonujące mnie, 
uważałem także  że i  Urząd Miasta. Potwierdzeniem tych ustaleń było wg mnie wydanie 
decyzji o lokalizacji inwestycji , którą otrzymałem pod koniec stycznia już tego roku. 
Później uchwaliliście Państwo plan zagospodarowania Darłowa dla tego obszaru, który w 
wielu miejscach odbiega od tych wcześniejszych ustaleń. Nie chciałbym tutaj stosować 
porównań do metod Pani Jakubowskiej ale tak jak tam wypadły dwa wyrazy, tak tutaj 
wypadło kilka liter , kilka wyrazów, dodano kilka wyrazów  , które w sposób zasadniczy 
zmieniły możliwości inwestowania  według mnie. Tak np. jednym z typowych, moim 
zdaniem błędów których nie rozumiem dlaczego nie można zmienić - jest linia zabudowy 
wzdłuż ulicy Morskiej, w której projektant nie zauważył po prostu zakrętu w okolicach 
Kina, w związku z czym zabudowa moich budynków wybiega gdzieś tam w działki , 
łamie linie, ład architektoniczny całego tego układu, także ulicy, nie tylko mojego. Jest 
tam więcej takich drobnych wydawałoby się spraw gdzie np. na obszarze 2 ha , mam 
działki wydzielać pod kątem do ulicy Morskiej, jakby nie było linii  np. brzegowej, te 
działki mogą śmiesznie wyglądać, ponieważ ta linia zupełnie inaczej przebiega niż linia 
regulacyjna ulicy Morskiej. Wypadły dwie, moim zdaniem istotne literki, MW. W 
projekcie, który otrzymałem wcześniej na tej działce mogłem budować budynki 
wielorodzinne, jest to działka duża, budynki -  mam tu jakby nakaz w planie, że budynki 
mają być 3pietrowe czy 3kondygnacyjne od strony ulicy Morskiej, wypadły dwie literki, 
które dają mi możliwość budowania tych dużych budynków jako wielorodzinnych. 
Wszystkie budynki na tej działce mają być jednorodzinne 3kondygnacyjne. 
Wprowadzono mi nakaz prowadzenia usług na parterach tych budynków. Zakładając, że 



są to duże powierzchnie liczące po kilkaset m2-  nakaz  wprowadzenia usług właściwie 
uniemożliwia mi  realizację, bo naraża mnie , na dzisiaj, na duże ryzyko. Na ulicy 
Morskiej od centrum do mnie tak naprawdę likwiduje się sklepy. Kilka dni temu 
sprzedano jeden sklep, zlikwidowano punkt sprzedaży Brooka w trakcie sezonu, po prostu 
tak jest, zależałoby mi na tym żebym te usługi mógł prowadzić ale nie na nakazie. 
Chciałem powiedzieć, że od początku składałem protesty, prośby, wezwania do Urzędu, 
rozmawiałem z Komisją Planowania Przestrzennego, miałem nawet zapewnienia ze 
strony Rady, może nie zapewnienia tylko informacje, że wg ich wiedzy te moje uwagi 
znajdą się pod obradami Rady, w momencie kiedy taka zmiana planu będzie 
przygotowywana. No musze powiedzieć tak, że tam gdzie błędy popełniono w 
inwestycjach, czy w planowanych inwestycjach miejskich  z budżetu Państwa , znaczy z 
naszych, bo to są nasze pieniądze, ale tam gdzie są błędy dotyczące waszych inwestycji 
tam pieniądze się dzisiaj znalazły. Tam gdzie błędy, bo moim zdaniem to są ewidentne 
błędy, lub jeżeli nie są to błędy to znaczy, że jest to forma nacisku abym w dalszym ciągu 
zrezygnował , bo tak by wyglądało to z naszej rozmowy Panie Burmistrzu, żebym 
zrezygnował z praw   do pasa  przy brzegu rzeki, gdzie wizje miasta, czy wizje Państwa 
ciągle są inne od moich wizji. Bardzo proszę Państwa o rozpatrzenie tych moich uwag, 
które złożyłem. Chciałem powiedzieć z tego miejsca, że nie pozostawiacie mi Państwo 
ścieżki. Po prostu jeśli w ciągu najbliższych 14 dni nie podejmiecie Państwo ze mną 
wiążących rozmów zmuszacie mnie Państwo do podjęcia kroków prawnych. Dlatego, że 
ja nie mogę…czekam 15 lat na możliwość inwestowania na tym terenie, od   15 lat mam 
najróżniejsze przeszkody/. W tej chwili uważam, że ten brak logiki tutaj, który widzę po 
prostu on nie dotyczy tylko Panie Przewodniczący tylko PISu.  
 
Burmistrz Miasta A.Klimowicz: chciałbym odnieść się do dwu ostatnich wypowiedzi, 
do wypowiedzi Pana Skórskiego, Panie Janie to dobrze, że są takie korki, bo to świadczy, 
że więcej turystów jest niż było jeszcze kilka lat temu .My jesteś do tego nieprzywykli ale 
wbrew temu co niektórzy mówią , bo są turyści z terenów wiejskich, którzy być może 
pierwszy raz widzą, że się jeździ wolno ale wielu tych turystów to są turyści z Warszawy , 
Wrocławia , Poznania – oni takie tam korki, i o wiele gorsze mają codziennie jak do pracy 
jadą i codziennie jak wracają. Także dla tych turystów to nie jest jakieś wielkie 
zdziwienie, dla części , bo cześć z nich ma naprawdę duże problemy codziennie w swoich 
miastach. Ale ma Pan rację, że ideałem byłaby inna sytuacja żeby utrudnień nie było i stąd 
te  działania moje, Rady na etapie uchwalania planu, taką właśnie obwodnicę 
poprawiającą z jednej strony dojazd do Darłówka Zachodniego, do Darłówka 
Wschodniego omijającą miasto , jakby śródmieście miasta w ruchu tranzytowym z 
kierunku Koszalin – Ustka  my zaplanowaliśmy, i te starania o których mówiłem w 
ramach tego programu -projektu dojazd do portu, na użytek tego programu tak to 
nazwaliśmy ale tu główną osią  to była właśnie  ta obwodnica. To wszystko 
przewidzieliśmy tylko tak jak mówiłem w swoim sprawozdaniu no niestety na razie 
przegrywamy i decyzją Rządu Pani Minister  Rozwoju Regionalnego ,  niestety na razie 
zostaliśmy pozbawieni możliwości, a bez pomocy Rządu tych inwestycji własnymi siłami 
nie jesteśmy w stanie przeprowadzić , bo to są miliony Euro , to jest wielkość całej  
inwestycji porównywalna z wielkością corocznego budżetu miasta. A wiadomo, że na 
inwestycje możemy corocznie przeznaczać co najwyżej kilkanaście – kilkadziesiąt 
procent a reszta to są stałe wydatki na szkoły, przedszkola inne instytucje. Ale głos 
słuszny, trzeba budować drogi, szkoda, że Rząd tego nie widzi, bo to jest również kwestia 
ruchu turystycznego o którym Pan wspomniał.  
Natomiast Szanowni Państwo do tego co Pan Sławomir Balcerzak powiedział. Temat 
obszerny, nie chciałbym wchodzić w duże szczegóły, może Państwo zauważyliście, to tak 



zawsze jest . Ja Pana Sławomira Balcerzaka rozumiem. Jest właścicielem pewnej 
nieruchomości chciałby by ta nieruchomość przynosiła mu jak największe profity. Ale no 
dużo niekonsekwencji i nieprawdy w tym co było powiedziane. Otóż  na samym początku 
Pan Balcerzak powiedział, że to jest nieruchomość w centrum miasta , później pod koniec 
mówił, że to jest  właściwie  taka lokalizacja nieatrakcyjna , bo tam np. żadne usługi się 
nie utrzymają, nie ma tam żadnego ruchu. Ja widzę pewną sprzeczność, albo to jest 
centrum a w centrum zawsze jest atrakcyjność  zwłaszcza  jeśli chodzi o lokale użytkowe, 
albo to nie jest centrum. Pan Sławomir Balcerzak w zależności od tego jaki cel chce 
osiągnąć raz mówi, że jest to centrum miasta , raz nie. Jaka lokalizacja to każdy może 
zauważyć. To nie jest tak, że  tutaj można mówić o jakiś oczywistych pomyłkach czy 
uchybieniach , bo to, że autor planu i Wysoka Rada ostatecznie dla tej zabudowy przyjęła 
funkcję zabudowy jednorodzinnej , to to że tam nie ma wpisanej zabudowy  
wielorodzinnej  no to  nie jest żadna pomyłka,  czy żadna drobnostka, którą można sobie 
tak oto  uchylić , bo to jest zasadnicza decyzja planistyczna czy na danym obszarze miasta 
organ stanowiący plan podejmuje decyzję czy może być budownictwo wielorodzinne, czy 
też nie. To jest następna sprawa. Wszystkim którzy tu słyszeli, cześć Radnych  dobrze wie 
jak to było. Można powiedzieć tak, przyjęliśmy w pracach nad planem poprzedniej 
kadencji i początku tej kadencji jakby filozofię by w miarę możliwości , wszędzie tam 
gdzie nie ma istotnych kolizji między interesem miasta jako całości a interesem 
właściciela  nieruchomości   unikać jakiegoś konfliktu, szukać kompromisu. Jednym z 
tych miejsc gdzie bardzo szliśmy na kompromis, może nawet najbardziej to była właśnie 
nieruchomość, która jest własnością Pana Sławomira Balcerzaka.  Ja bym powiedział, że 
poszliśmy na kompromis za daleko idący , i  mam do siebie dzisiaj nawet pretensje, że na 
ten kompromis za daleko idący zgodziliśmy się, że zrezygnowaliśmy i mam do siebie 
dzisiaj wyrzuty , pretensje, że zgodziliśmy się jakby wykreślić z planu miejscowego 
bulwar nadrzeczny, który praktycznie nie powstanie, bo miał to być bulwar, który by 
umożliwił komunikację pieszą, nazwijmy od nasady głowicy falochronu wschodniego po 
samo centrum miasta aż do mostu, czy aż do ulicy Traugutta. Na przeszkodzie  stała 
właśnie nieruchomość, która jest własnością Pana Sławomira Balcerzaka , który podnosił, 
powiedziałbym upierał się by nie wpisywać mu  tamtego bulwaru. Ja przypomnę Państwu, 
że mogliśmy to zrobić, mogliśmy to zrobić i ja bym powiedział możemy dalej to zrobić 
wbrew ewentualnym formalnym sprzeciwom, zakładając, że jest to istotne dla rozwoju 
miasta. Zrezygnowaliśmy z tego , sam Państwa do tego namawiałem, żeby pójść na rękę 
Panu Sławomirowi Balcerzakowi   i zrezygnować i dzisiaj praktycznie tego bulwaru  nie 
ma czy on jest nazwijmy  ślepy, bo zarówno od ulicy Traugutta, jak od strony Darłówka 
można go poprowadzić ale na końcu jest pewna wyrwa. Dlaczego wtedy jednak na końcu 
namawiałem Państwa żeby nie wpisywać tego bulwaru publicznego nad rzeką, ano 
dlatego, że   nie widziałem szansy realizacji w jakieś bliskiej przyszłości  tego bulwaru, bo 
pewne rzeczy były niejasne, pewne rzeczy były niedoprecyzowane.   Dzisiaj gdybym miał 
podejmować decyzję razem z Państwem, mając nową wiedzę o nowych funduszach 
unijnych. O różnego rodzaju źródłach skąd w niedalekiej przyszłości , nie w jakiejś 
hipotetycznej, odległej, ale niedalekiej taka inwestycję takiego bulwaru nadbrzeżnego 
można zrealizować bym już  podjął  inną decyzję  i to mimo sprzeciwu  właściciela   tej 
nieruchomości Pana Balcerzaka  bym Państwa namawiał  do wpisania tego bulwaru. 
Mówię to publicznie, bo dzisiaj widzę możliwość realizacji  i się zastanawiam czy nie 
powinniśmy jakby wrócić do tej koncepcji. Dlatego jestem bardzo zdziwiony, bardzo 
zdziwiony tym co tutaj usłyszałem, że mówiąc  kolokwialnie Rada Miejska , Komisja 
Planowania obchodziła się z wnioskami Pana Sławomira Balcerzaka jak z jajkiem można 
powiedzieć, wpisywała tam wszelkie możliwe rzeczy, które Pan Balcerzak proponował 
jeżeli chodzi o funkcję tej działki kiedy, jak Państwo pamiętacie, myślę, że bardzo wiele 



osób to pamięta,  pytany co on tak naprawdę chciałby tam realizować – mówił, że sam nie 
wie ciągle  jeszcze na etapie planu, jaką docelowo  funkcją ta działka powinna być. 
Natomiast my nie mogliśmy czekać, proponował , wpisujmy wszystko co możliwe i tak w 
dużej części Rada zrobiła, że tam jest katalog różnego rodzaju rzeczy wpisanych łącznie z 
basenami jachtowymi , slipami itd. I naprawdę jestem dzisiaj zdziwiony i jestem 
rozczarowany ,że pomimo tak daleko idącej przychylności Komisji Planowania… dzisiaj 
Pan Balcerzak podnosi następne pretensje, mówiąc  że kilkanaście lat czekał na 
możliwość zagospodarowania tej działki a dzisiaj nie ma możliwości. Jest to jawna 
nieprawda, nie mógł zagospodarować tej działki bo były to tereny powiem ogólnie 
rolnicze, dzisiaj są to tereny przeznaczone pod  zabudowę. Na miły Bóg po co Pan mówi, 
że Pan nie może tam nic zrobić, Pan tam może bardzo dużo zrobić, Pan tam może 
budować port jachtowy, slipy, budynki 3etażowe, 2etażowe , budynki z usługami różnego 
rodzaju. Proszę inwestować, tylko proszę inwestować już zgodnie z aktualnym planem. 
No nie możemy się w ten sposób zachowywać, że Pan Sławomir Balcerzak co tydzień , co 
miesiąc, co dwa  będzie zmieniał swój pogląd na to co tam chce i gmina z pieniędzy 
publicznych, bo taki jest wymóg będzie przystępowała do zmiany planu  żeby kolejne być 
może wizje zagospodarowania własnej  nieruchomości Pan Balcerzak mógł zrealizować. 
Ja powiem Państwu tak, rozmawiałem przed sesją, w dniu wczorajszym z Panem 
Sławomirem Balcerzakiem i Pan Balcerzak tutaj mówi o jakiś działaniach dziwnych. Ja 
powiedziałem tak , nie wiem czy Pan nagrywał czy nie, bo dzisiaj taki jest zwyczaj 
nagrywania , ja się nagrywania nie boje bo mówię zawsze prawdę i mówię tak jak jest. 
Powiedziałem tak :dlaczego mam zaproponować Radzie zmiany dla jednej prywatnej 
działki , a co powiemy wszystkim mieszkańcom i być może wielu innym posesjonatom w 
Darłowie, którzy nie do końca są usatysfakcjonowani różnymi zapisami w planie, bo 
przecież Komisja odrzuciła bardzo dużo wniosków  i Rada później odrzucała dziesiątki 
różnych wniosków , które nie zostały uwzględnione. Pana większość wniosków została 
uwzględniona, jeżeli nawet nie wszystkie to większość. Są takie posesje prywatne gdzie 
zupełnie przewidziano inna funkcję niż wnioskowali to wnioskodawcy. To co ja mam 
powiedzieć tym kilkudziesięciom  obywatelom tego miasta, których wnioski nie zostały 
uwzględnione, co ja mam powiedzieć tym, którzy być może też do końca nie są 
zadowoleni ale  na sesję nie przyjdą. Jeżeli zrobimy teraz wyłom dlatego, że Pan 
Sławomir Balcerzak jest niezadowolony do końca, bo miał wcześniej tylko pole a teraz 
może mieć domy jednorodzinne, może mieć lokale usługowe, może mieć slipy, przystanie 
różnego rodzaju inne rzeczy ale jednak do końca nie jest zadowolony , co my powiemy 
tamtym ludziom, że z pieniędzy publicznych robimy zmianę teraz dla Pana Balcerzaka, ci 
ludzie przyjdą ze swoimi wnioskami, będziemy zasypani kilkudziesięcioma być może 
zaraz następnymi wnioskami i należałoby cały plan miejscowy i wszystkie plany być 
może do kosza wrzucić i robić plan od nowa, bo znowu się po prostu zacznie. I na …. 
Powiedziałem  Panu Balcerzakowi tak, byłaby moim zdaniem jedyna okoliczność  by do 
tego przystąpić, do tej zmiany, wtedy kiedy można by wykazać istotny interes publiczny 
dla zmiany na tej działce. I powiedziałem wprost , wracając właśnie  do tej koncepcji 
pominiętej promenady bulwaru nadrzecznego, że takim istotnym interesem publicznym, 
który niestety nie został zrealizowany ale mógłby być zrealizowany to jest powrót do 
koncepcji tego bulwaru. My to byśmy mogli zrobić nawet wbrew woli i władzy Pana 
Sławomira Balcerzaka ale ja dalej jestem za tą filozofią unikania konfliktów, tam gdzie 
można tego uniknąć. I uczciwie powiedziałem  Panu Sławomirowi Balcerzakowi, żeby 
rozważył tą możliwość, czy nie zmieniłby jednak  swojego podejścia , by w sposób 
bezkonfliktowy przychylił się do wpisania tam bulwaru nadrzecznego, gdzie i tak w pasie 
15 m od rzeki  tam żadnego budownictwa na tej działce być nie może bo tam jest linia 
zabudowy, rozmowę skończyliśmy na tym, że zastanowi się Pan Sławomir Balcerzak. 



Byłem właściwie prawie że pewny, że idziemy w tym kierunku, że pójdziemy na pewien 
kompromis , miasto uzyska  możliwość budowy bezkonfliktowo, bez wywłaszczania 
właściciela z tego  terenu a jakby przy tej okazji zastanowimy się czy jeszcze jakieś inne 
zmiany tutaj nie wprowadzić. I byłem przekonany, że właściwie prawie doszliśmy to 
takiego porozumienia, że jeszcze kilka dni i Pan Sławomir Balcerzak zaproponuje taki 
kompromis. Jestem bardzo zdziwiony i rozczarowany, że tutaj  jednak  widzę jest próba 
jakiejś walki , jakiś szantaży, jakiś gróźb, pogróżek , myślę, że nie ma co więcej tego 
komentować.  
Przewodniczący Rady : czy Pan Burmistrz chciałby się ustosunkować do wypowiedzi 
Pana Wójcika ? Nie ? Na piśmie.  
P.S.Balcerzak:  nie posunę się do metod, które stosuje Pan Burmistrz, to znaczy nie 
podejrzewam nikogo o nagrywanie, nie nagrywałem i nie będę nagrywał. Jeżeli chodzi o 
ustosunkowanie się do tej wypowiedzi, chciałem powiedzieć że to co Pan mówi Panie 
Burmistrzu to chyba Pan sam w to nie wierzy. Odnoszę takie wrażenie. Jeżeli chodzi o tę 
prawdę, grunty kupowałem jako grunty pod zabudowę miejskie i za pieniądze pod 
zabudowę a nie jako grunty rolnicze. Mimo, że te grunty należały wcześniej rzeczywiście 
do PGRu , ale w planach  zagospodarowania miasta były pod cele miejskie i były 
wyłączone już wtedy. Takich tutaj nieścisłości powiedziałbym delikatnie  w Pana 
wypowiedzi jest więcej. Generalnie  problem polega, moim zdaniem na tym, że mieliśmy 
pewne uzgodnienia i ja nie ukrywam, że liczyłem się z taką wypowiedzią i takim 
stanowiskiem Pana i tu widzę jakby specyficzne podejście do praworządności praw 
obywatelskich swoich wizji nad wizje poszczególnych obywateli. Wydaje mi się  Panie 
Burmistrzu przede wszystkim, że ustalenia , które mieliśmy , miałem potwierdzone na 
piśmie, w jakiś sposób obowiązują , jeżeli nawet projektant planu miał inne zdanie ,że 
jeżeli ktoś ma na tyle cenną działkę w centrum miasta , no może nie  centrum , bo 
będziemy tutaj dyskutowali, ale w pobliżu centrum miasta , to należałoby z tą osobą 
przynajmniej przedyskutować niemożliwość tych zmian, a wprowadzenie takich zmian 
jak nakazy handlu  w strefie gdzie jak Pan sam wie , i Pan to powiedział przed chwilą, nie 
ma tego handlu, jak trzymanie się linii zabudowy, która jest niezgodna z linią regulacyjną 
ulicy co burzy ład nie tylko mojej działki, burzy ład ulicy. Przekazałem Panu i Radzie 
Miejskiej mapy z planowanymi budynkami i proszę spojrzeć na to jak będą wyglądały te 
budynki budowane zgodnie z tą linią którą miasto poprowadziło. Ja proszę tylko o jedno, 
jeżeli uzgadniamy pewne rzeczy to myślę, że zmiany tych uzgodnień należałoby 
przeprowadzać w porozumieniu także z nami. A nie, uważam, że groźby padają z Pana 
strony, pobrzmiewa tu jakby groźba, że jeżeli będę się upierał to mi zabierzecie tę działkę. 
Zdaję sobie sprawę, że w takiej sytuacji  kiedy w doszłoby w  tamtym planie do takich 
założeń to ani ja ani Państwo pewnie przez wiele lat nie  moglibyście realizować tam nic , 
bo ja bym walczył i Państwo byście walczyli. Dlatego prosiłem o umożliwienie mi 
realizacji własnej koncepcji. Ta koncepcja, moim zdaniem, wcale nie musi burzyć 
koncepcji miasta, ale czy ja dojrzeję do tej koncepcji, nie wiem. Miasto wprowadziło linie 
rozgraniczającą tutaj, ja nie mogę budować 15 m od rzeki  i oczywiście ten pas pozostaje 
jakby w strefie ciągle dyskusji. Myślę, że jak na działce która ma 200 m długości , pas 15 
m czyli robi się z tego kilka tysięcy m2 przy wartości  dzisiaj działek, robi się to kilkaset 
tysięcy złotych, na których ja nie mogę inwestować, mam ograniczone inwestowanie. 
Zgodziłem  się na to zakładając, że może z czasem kiedy może ja dojrzeję , może miasto 
dojrzeje i nie będzie tyle złodziejstwa, tyle kłusownictwa, bandytyzmu  może ten teren 
otworzę i rzeczywiście uważam, że otworzę w przyszłości bo , zarówno ja będę chciał 
chodzić wzdłuż  brzegu jak i ludzie , pod pewnymi ograniczeniami. Ale do takiego czegoś 
myślę, że możemy dojść nie szantażując się tutaj ,że jeżeli  ja się dzisiaj nie zgodzę to 



będą jakieś wpisy, które tak naprawdę  moim zdaniem są często  niekonsekwentne i 
szkodliwe. I moje prawa  i moje możliwości inwestowania ograniczające.  
 
Burmistrz Miasta : rzeczywiście, tak szczegółowo nie pamiętałem, w poprzednim planie 
nie było funkcji rolniczej, ale dlaczego  Pan Sławomir Balcerzak nie mógł inwestować . 
Otóż dlatego, że miał tam most i obwodnicę poprowadzoną. O tym dzisiaj tak ogólnie 
powiedział. To pokazuje jeszcze raz pewien egoizm, egoizm  podejścia, bo zmieniliśmy, 
to nie tylko kwestia, że odstąpiliśmy od bulwaru, wbrew pierwotnym założeniom 
planistycznym, które miały no głębokie podstawy , przebieg właśnie tej obwodnicy i tego 
mostu. I Pan Sławomir Balcerzak gdybyśmy powtórzyli zamierzenia planistyczne z 1988 
roku, akurat w przebiegu tej obwodnicy zupełnie sensowne, które mógłby być 
zrealizowane to by Pan Balcerzak  naprawdę niewiele mógł zrobić, prawie nic. Bo by miał 
tam most i obwodnicę. Ma naprawdę wiele , chce jeszcze więcej. No takie jak to     mówią 
niektórzy wilcze prawo, są  ludzie nienasyceni. Była tam jakby od lat, kiedy to jeszcze nie 
było własnością Pana Balcerzaka , ścieżka nadrzeczna, korzystali z tego mieszkańcy, 
korzystali z tego  wędkarze, doszło do sprzedaży, niektórzy twierdzą, że nieprawidłowej 
wbrew niektórym aktom prawnym, które gwarantują dostęp do rzeki również wędkarzom.                         
Są na to akty prawne. Ale jak to w Polsce bywa akty prawne są   często niespójne, ja 
wiem może nie do końca szczegółowo, że tu były jakieś procesy sądowe , jakieś 
postępowania. Właśnie Polski Związek Wędkarski domagał się, jak widzę ze stanu 
faktycznego chyba nieskutecznie, przywrócenia tej możliwości   komunikacji, co dają 
niektóre akty prawne możliwość  użytkownikom, dostęp do wód płynących, które są 
dobrem ogólnokrajowym , między innymi wędkarzom. Tak się nie stało, cóż myślę że 
Państwo sami oceńcie kto ma rację czy Pan Sławomir Balcerzak, który  tam miał 
pierwotnie i ścieżkę i most i obwodnice i mógł mieć bulwar. I poszliśmy jako samorząd 
na wiele rzeczy kompromisowych : wyprowadziliśmy most, obwodnicę, zrezygnowaliśmy 
z bulwaru , czy Pan Sławomir Balcerzak , który  dzisiaj jeszcze stawia Radzie Miejskiej  
następne zarzuty i jeszcze kolejne roszczenia tutaj wysuwa.  
 
Przewodniczący  Rady : ogłosił godzinną przerwę w obradach.  
 
 
4. Interpelacje. 
Interpelacji nie złożono.  
 
5. Zapytania Radnych. 

 
Radny R. Dudziński : zapytał Burmistrza Miasta czy jest możliwe żeby na ul. Powstańców 
Warszawskich/ przy były Domu Kultury/  usunąć dwie ławki i lampy żeby zrobić przejazd dla 
służb ratowniczych / zrobić wjazd w ulicę Kowalską/.  
 
Burmistrz Miasta : oczywiście rozważymy ten wniosek Pana Radnego. 
 
Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że wpłynął wniosek Burmistrza Miasta w 
sprawie zmiany porządku obrad poprzez  wprowadzenie punktu 25 B o treści : 
 
25B. Podjęcie uchwały w sprawie sprzeciwu Rady Miejskiej w Darłowie dotyczącego 
pominięcia na liście indywidualnych projektów kluczowych dla Programu Operacyjnego 
„Infrastruktura i Środowisko” projektów inwestycji dotyczących Portu Morskiego w Darłowie  
/Druk nr 22/. 



 
Rada Miejska w Darłowie przy :15 głosach „za” /jednogłośnie / zmieniła porządek obrad IX 
sesji Rady Miejskiej. 

 
6. Przygotowanie szkół do roku szkolnego 2007/2008  / zał. nr 4 /. 

 
Przewodniczący Rady : zauważył , że Radni otrzymali pisemną informację na temat 
przygotowania szkół darłowskich do nowego roku szkolnego. Jakie stanowisko zajęła w tym 
temacie  Komisja Edukacji, Kultury i Turystyki. 
 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Turystyki :  poinformowała, że Komisja 
analizowała przedłożone materiały i nie wniosła do nich uwag.  
 
Burmistrz Miasta A.Klimowicz: zauważył, że tak się utarło, że w tym okresie taka 
informacja jest przedkładana. Zdaniem mówiącego ten zwyczaj trzeba trochę zmienić. 
Zawsze bowiem jest przedkładana informacja dotycząca placówek szkolnych a przecież są 
również placówki oświatowe, placówki  przedszkolne i to jest bardzo ważna funkcja 
oświatowa, społeczna i również w wymiarze budżetowym bardzo istotna dla Miasta. Od tego 
momentu będziemy poszerzać tę informację w sposób bardzo kompleksowy.  
Ogółem w mieście Darłowo jest na chwilę obecną 370  miejsc w naszych placówkach 
przedszkolnych, tj. w przedszkolu nr 1, nr 2 i nr 3, w którym również funkcjonuje grupa 
żłobkowa / 30 miejsc/. Jeśli chodzi o Przedszkole Nr 1 to jest to placówka, w której pracuje 7 
pracowników  pedagogicznych, 11 pracowników  administracji i obsługi, są tam 3 oddziały, 
zgłoszono 75 dzieci do przyjęcia i tyleż samo zostało do przedszkola przyjętych. Dochody  
własne tej palcówki to 112.650,00 zł , wydatki tj. 644.647,00 – czyli tę różnicę dopłaca 
budżet miasta – 531,997.00 zł. Jeżeli chodzi o przedszkole nr 2 – jest tam 18 pedagogów, 20 
pracowników obsługi, jest 9 oddziałów , zgłoszono 226 dzieci , przyjęto 214. Dochody 
własne w zaokrągleniu  193 tys. , koszty utrzymania placówki 1.416 tys. zł. Ta różnica , którą 
pokrywa budżet miasta to 1.222 tys. zł. Przedszkole nr 3 z grupą żłobkową – 5 pracowników 
pedagogicznych, 16 pracowników obsługi, 4 oddziały, zgłoszono 99 dzieci, przyjęto 81, w 
tym 30 do grupy żłobkowej, jest tam lista rezerwowa obejmująca 19cioro dzieci. Dochody 
własne – 166 tys. wydatki 805 tys. Różnica pokrywana z budżetu 638 tys. Łącznie te 
placówki kosztują budżet miasta 2.393 tys. zł a ich własne dochody to około 473 tys.  
 
Dalszych uwag do omawianego tematu nie zgłoszono.  
 

7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia pomocy zdrowotnej dla nauczycieli /Druk 
nr 2/.  

 
P.A.Mioduszewska po kierownika referatu OSS – uzasadniła przedłożony projekt uchwały 
łącznie z załączoną autopoprawką.  
 
P.K.Różańska – przewodnicząca Komisji Edukacji,Kultury i Turystyki  : przedstawiła 
pozytywną opinię Komisji w omawianym temacie.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/91/07  /zał. nr 5/. 
 



 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy – Miasto Darłowo na rok 

2007 /Druk nr 3/. 
 
Skarbnik miasta Agnieszka Bałbatun : uzasadniła  przedłożony projekt uchwały wraz z 
przedstawioną  autopoprawką.  
Burmistrz Miasta : w przedstawionym projekcie jest zmiana polegająca na zmniejszeniu 
środków przeznaczonych na budowę lokali socjalnych. Otóż aplikowaliśmy do projektu 
rządowego wspierającego  takie budownictwo, niestety nasz projekt nie zakwalifikował się na 
tę listę, co praktycznie przesądza, że w tym roku takiej inwestycji nie zaczniemy. 
Spodziewaliśmy się 20% dofinansowania. W październiku ponowimy nasz wniosek, będzie 
możliwość powtórnego składania tych wniosków i myślę, że taki grant mamy szansę w tej 
procedurze otrzymać, ale te środki w budżecie tak czy tak nie zostaną w tym roku na ten cel 
wykorzystane.  
 
Komisja Rewizyjna, Komisja Gospodarczo-Budżetowa, Komisja Spraw Społecznych, 
Komisja Edukacji, Kultury i Turystyki pozytywnie zaopiniowały proponowane zmiany do 
budżetu na 2007 rok.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/92/07  /zał. nr 6/. 

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie procedury uchwalania budżetu oraz rodzaju i 

szczegółowości materiałów informacyjnych towarzyszących uchwale budżetowej 
/Druk nr 4./ 

 
Skarbnik Miasta P.A.Bałatun: przedstawiła uzasadnienie do omawianego projektu uchwały. 
Komisja Rewizyjna i Komisja Gospodarczo-Budżetowa  pozytywnie zaopiniowały omawiany 
projekt uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/93/07  /zał. nr 7 /. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji podmiotom 
nie zaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działającym w celu 
osiągnięcia zysku, na cele publiczne związane z realizacją zadań gminy, sposobu 
ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zadań zleconych /Druk nr 5/. 

 
Skarbnik Miasta P.A.Bałatun: przedstawiła uzasadnienie do omawianego projektu uchwały. 
Komisje : Gospodarczo-Budżetowa, Edukacji, Kultury i Turystyki oraz Komisja Spraw 
Społecznych pozytywnie zaopiniowały omawiany projekt uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/94/07  /zał. nr  8 /. 



 
11. Podjęcie uchwały w sprawie określenia liczby nowych licencji na wykonywanie 

transportu drogowego taksówką przeznaczonych do wydania w 2008 roku /Druk 
nr 6/. 

P.A.Słoma kierownik referatu EI – uzasadnił  przedłożony projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Budżetowej R.Dudziński  : poinformował, że 
Komisja pozytywnie zaopiniowała omawiany projekt uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/95/07  /zał. nr 9 /. 
 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie powołania zespołu do zaopiniowania kandydatów na 
ławników sądów powszechnych /Druk nr 7/. 

 
Przewodniczący Rady : uzasadnił przedłożony projekt uchwały. 
 
P.M.Wysocki przedstawił pozytywną opinię Komisji Rewizyjnej w kwestii omawianego 
projektu uchwały z jednoczesnym wskazaniem kandydatów do zespołu: 
1/ Bożena Magier 
2/ Krystyna Sokolińska 
3/ Bogdan Pasławski 
4/ Czesław Woźniak 
Wyżej wymienieni kandydaci wyrazili zgodne na kandydowanie do Zespołu. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady : zaproponował  podjęcie uchwały łącznie z powołaniem składu 
Zespołu w drodze jednego głosowania. 
 
Nie wniesiono uwag do powyższej procedury.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/96/07  /zał. nr 10 /. 
 
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Straży Miejskiej w Darłowie 
/Druk nr 8/. 

 
Komendant Straży Miejskiej H.Siewierski : uzasadnił przedłożony projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej M.Wysocki : przedstawił pozytywną opinię komisji w 
kwestii omawianego projektu uchwały 
Podobne stanowisko przedstawili Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – 
P.T.Mielczarek oraz  Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Turystyki – Krystyna 
Różańska.  
 



Uwag do projektu nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/97/07  /zał. nr 11 /. 
 
 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji uchwały Nr 
LII/500/06 Rady Miejskiej w Darłowie z dnia 5 października 2006 r. w sprawie 
określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych 
oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata /Druk nr 9/. 

 
 

P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały  
 
P.Cz.Woźniak Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Morskiej 
przedstawił zebranym pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/98/07  /zał. nr  12/. 
 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych oraz 
lokali użytkowych stanowiących własność Miasta Darłowo /Druk nr 10/. 

 
P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały. 
 
P.Cz.Woźniak Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Morskiej 
przedstawił zebranym pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały. 
P.T.Mielczarek Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych w imieniu  Komisji wyraził 
pozytywną opinię w kwestii projektu uchwały.  
Radny R.Dudziński : nadmienił że ustawodawca sobie zastrzegł konieczność sporządzenia 
inwentaryzacji budynków. Jak w kontekście budynków wyłączonych ze sprzedaży, czy to nie 
będzie skutkowało, że nie przeprowadzi się w tych budynkach inwentaryzacji.  
P.M.Więckowski : proponuję żeby to Pan Dyrektor MZBK na to pytanie odpowiedział, gdyż 
głównie on się tymi sprawami zajmuje.  
Dyrektor MZBK P.J.Ścigała:  odpowiadając Panu Radnemu powiem tak, potwierdzam to w 
całości. Na dzień dzisiejszy przygotowałem taki harmonogram sporządzania dokumentacji, 
inwentaryzacji do każdych wspólnot i planuje też w tym roku wykonanie dwóch takich 
inwentaryzacji  i między innymi tam jest też zaplanowane wykonanie  - Wyspiańskiego 5.  
 
Innych uwag ani pytań do projektu  nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/99/07  /zał. nr 13 /. 
 
 
 



16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla jednostki strukturalnej B – 
Darłówko Zachodnie położonej na obszarze gminy – Miasto Darłowo /Druk nr 
11/. 

 
P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały 
wraz z autopoprawką/ wykreślenie słowa uchwała w tytule/. 
 
P.Cz.Woźniak Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Morskiej 
przedstawił zebranym pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 14 głosach ”za” , 1 głosie „wstrzymującym „ / M.Wysocki/ podjęła uchwałę Nr IX/100/07  
/zał. nr 14 /. 

 
 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla jednostki strukturalnej C – 
Darłówko Wschodnie położonej na obszarze gminy – Miasto Darłowo /Druk nr 
12/. 

 
P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały 
wraz z autopoprawką/ wykreślenie słowa uchwała w tytule/. 
 
Burmistrz Miasta przedstawił planszę z jedną z koncepcji , i te koncepcje po ewentualnych 
modyfikacjach będziemy musieli przenieś jakby na język planu i poddać pod ocenę Komisji 
Planowania i później Rady Miejskiej. Ta koncepcja zakłada budowę na naszych działkach 
dwóch apartamentowców lub, zależy jak na to spojrzeć, jednego apartamentowca 
połączonego na pewnych poziomach łącznikami. Kształt tych apartamentowców  ma 
nawiązywać do statków , okrętów , łodzi motorowych / to zależy od interpretacji/ . Koncepcja 
czy pomysł jest taki, by po ewentualnych zmianach planistycznych wystawić te 
nieruchomości  na sprzedaż, jakby w takiej formule by nabywca tego terenu był zobowiązany 
zagospodarować również zagospodarować całe otoczenie.  
 
P.Cz.Woźniak Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Morskiej 
przedstawił zebranym pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały.  
 
Uwag do projektu  nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/101/07  /zał. nr 15 /. 
 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji lokalnych z 
mieszkańcami Osiedla Nr 2 w Darłowie /Druk nr 13/. 

 
P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały. 
 



P. T.Mielczarek Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych  przedstawił zebranym 
pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/102/07  /zał. nr 16 /. 
 
 

19. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr VIII/90/07 Rady Miejskiej w 
Darłowie z dnia 19 czerwca 2007 roku w sprawie przyznania dotacji na 
dofinansowanie nakładów koniecznych na prace konserwatorskie, 
restauratorskie i roboty budowlane dotyczące zabytków /Druk nr  14/. 

 
 

P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały. 
 
P.Cz.Woźniak Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Morskiej 
przedstawił zebranym pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały. Podobnie 
Komisja Gospodarczo-Budżetowa.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/103/07  /zał. nr 17 /. 
 

 
20. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na dofinansowanie nakładów 

koniecznych na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 
dotyczące zabytków /Druk nr 15/. 

 
P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały. 
 
P.Cz.Woźniak Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Morskiej 
przedstawił zebranym pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały. Podobnie 
Komisja Gospodarczo-Budżetowa. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/104/07  /zał. nr 18 /. 
 

 
21. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania  dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane dotyczące zabytków /Druk nr 16/. 
 
P.M.Więckowski po. Kierownika referatu GG : uzasadnił  przedłożony projekt uchwały. 
 



P.Cz.Woźniak Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Morskiej 
przedstawił zebranym pozytywną opinię w kwestii omawianego projektu uchwały. Podobnie 
Komisja Gospodarczo-Budżetowa. 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono. 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/105/07  /zał. nr 19 /. 
 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia ulicy Północnej w Darłowie /Druk nr 
17/. 

 
Kierownik Referatu GKM P.W.Bonk : przedstawił uzasadnienie  do omawianego projektu 
uchwały. 
 
P.Cz.Woźniak – Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Gruntami  
przedstawił pozytywną opinię Komisji w kwestii omawianego projektu . 
 
 
Uwag do projektu nie zgłoszono.  

 
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/106/07  /zał. nr  20 /. 
 

 
23. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia do kategorii drogi gminnej ul. Jana Pawła 

II, ul. Północnej, ul. Kapitańskiej, ul.Dębowej /Druk nr 18/. 
 
Kierownik Referatu GKM P.W.Bonk : przedstawił uzasadnienie  do omawianego projektu 
uchwały. 
 
P.Cz.Woźniak – Przewodniczący Komisji Planowania, Rozwoju i Gospodarki Gruntami  
przedstawił pozytywną opinię Komisji w kwestii omawianego projektu .  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/107/07  /zał. nr 21 /. 
 

24. Podjęcie uchwały w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej i o wyłączenie 
działki z pasa drogi przy ulicy Conrada /Druk nr 19/. 

 
P.W.Bonk uzasadnił przedłożony projekt uchwały. 
 
Komisja Planowania Rozwoju i Gospodarki Morskiej pozytywnie zaopiniowała 
omawiany projekt uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono.  
 



Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/108/07  /zał. nr  22 /. 
 
 

25. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia  do kategorii drogi gminnej ul. Długiej, ul. 
Mickiewicza, ul. Władysława IV, ul. Rzemieślniczej, ul. Kościelnej  /Druk nr  20/. 

 
P.W.Bonk uzasadnił przedłożony projekt uchwały. 
 
Komisja Planowania Rozwoju i Gospodarki Morskiej pozytywnie zaopiniowała 
omawiany projekt uchwały.  
 
Uwag do projektu nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/109/07  /zał. nr  23/. 
 
 

25A. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Pana Bogdana Sajko ze składu Komisji 
Edukacji,Kultury i turystyki /Druk nr 21/. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował zebranych, że Pan Bogdan Sajko złożył 
rezygnację z pracy w Komisji Edukacji, Kultury i Turystyki w związku ze zwiększeniem 
się jego obowiązków zawodowych. Stąd dzisiejszy projekt uchwały.  
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady zarządził głosowanie  
Rada Miejska przy : 
13 głosach „za” 
  0 głosach „przeciw” 
  2 głosach „wstrzymujących” 

podjęła uchwałę Nr IX/110/07  /zał. nr   24/. 
 
 
 25B. Podjecie uchwały w sprawie sprzeciwu Rady Miejskiej w Darłowie 
 dotyczącego pominięcia na liście indywidualnych projektów kluczowych dla 
 Programu Operacyjnego „Infrastruktura i Środowisko” projektów inwestycji 
 dotyczących Portu Morskiego w Darłowie  /Druk nr 22/. 
 
 
Burmistrz Miasta A.Klimowicz: zauważył, że jest to projekt, który został przedłożony w 
trakcie sesji  dlatego też pozwoli sobie przeczytać treść projektu uchwały łącznie z 
uzasadnieniem do projektu /zał. nr  25/. 
 
Uwag do projektu  nie zgłoszono.  
 
Rada Miejska przy : 
- 15 głosach”za” /jednogłośnie/  podjęła uchwałę Nr IX/111/07  /zał. nr 26/. 
 
 
 



 
      26. Odpowiedzi na interpelacje. 
Interpelacji nie zgłoszono.  
 
 
      27. Zamknięcie sesji.  
 
 W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia Przewodniczący Rady Miejskiej – 
Zbigniew Grosz zamknął  IX sesję Rady Miejskiej w Darłowie.  
 
Protokołowała: 
M.Pawliszyn 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 
 
 
 
  


